HENRIETTA SECONDARY SCHOOL



地址:香港北角城市花園道2號

電話:2570 1466 傳真:2503 4603

Principal's Letter and Notice to Parents (March)

28th February, 2024

Dear Parents / Guardians,

I once saw a message from a father in a Facebook group: "Service? Please strive for a better academic grade first!" Not surprisingly, it may be a common belief in Hong Kong. Isn't it reasonable to manage our stuff well before serving others? Yet, I am unsure if parents have ever thought that our kids often find reasons to strive for a better grade in Service. When Jesus was asked for the way of inheriting eternal life, he challenged us with the Greatest Commandment: "Love your neighbor as yourself." Since then, "Who is my neighbor?" has become an inspiring question that has stimulated many epochal ideas on social justice for nearly two millenniums. One of the most significant ideas was "Servant Leadership" claimed by Robert Greenleaf. It stirs me to believe that "Service" is not merely a list of activities in the school calendar but also a way to equip a faithful leader who has naturally been a servant. In Henrietta, we hope the kids can find their life mission while serving others and

continue to reflect on "Who is my neighbor?" or, more emotionally: "Who stirs my serving heart?". A few days ago, we received a public appreciation for our kids from the community. It is an affirmation of the efforts of our teachers and the kids (please scan the QR code for details.) People spend their entire lives striving to stand at the mountaintop, but our teaching team does the utmost to build every "Henri-aspirer" into a servant leader.



Implementation of The New Timetable

Because of recent concerns about the mental health of teenagers, after discussions with teachers, we have decided to update the timetable to lengthen the recess time and add a class period by the end of a school day, giving teachers more opportunities to understand kids' campus life. I informed you in the principal's letter (January) that the new timetable will be implemented in March. Yet, as we need to set aside time for the class teachers to discuss with their kids the good use of the class period, we will postpone the implementation date of the new timetable to April 8 (the first day after the Easter holiday). For the structure of the new timetable, please refer to the attached notice.

The Preparation of "Neighbor Watch"

The new activity, "Neighbor Watch" with Service as the learning theme, will be held in late March (before the Easter holiday), and each activity has entered the final preparation stage. Whether your child participates in overseas Service or local study, I invite you to encourage your child to cherish this learning experience that the teacher wholeheartedly designs. If your child participates in an overseas service trip, you will be invited to attend a briefing session. It is not an ordinary tourist activity but an important learning activity allowing kids to find their life aspirations through Service. To let you better understand the learning content and precautions of the entire trip, you are requested to try your best to attend.

Our First Music Album

With the support of the Hong Kong Baptist Church, the school's sponsoring body, "Horizon Busking Team," one of the kids' projects of the "Project-aspirer," has produced their songs into a music album and uploaded them to various music platforms. We sincerely invite every "Henri-aspirer" to enter the platforms to support and appreciate the kids' efforts by scanning the QR code.



Feedback and Prayer Request

This month, I'm having breakfast with the S6 parents. Their children are facing DSE. I wish I could walk with them during this stressful period. I would love to hear from you if you have any feedback regarding the above-mentioned issues, or if you have any prayer requests, please send an email to nhy@henrietta.edu.hk. You're always welcome to share your concerns regarding your child's school life.

Yours sincerely, Mr. Kenneth H. Ng

校訓 誠

Henrietta Secondary School Notice to Parents (March)

28th February 2024

Date: _____

Dear Parents/Guardians,

This letter is to inform you about our School's operations, and your child's life in school in order to facilitate our school teaching and activities. Please note the following six items:

- 1. Second Term Uniform Test for Junior Forms (F.1 to F.3)
- 2. Life-wide Learning Days
- Easter Holidays and Ching Ming Festival
 Blood Donation Day
 Notice from the Student Finance Office
 Important Dates for School Events

o. Important Bates for Concort	Lvonto		
Thank you for your kind attention	n. Yours sincerely,		
	Kenneth H.	Ng	,
	Mr. Kenneth H. N	1 g	
	Princip	al	
	Reply Slip		
	Student No.		
Dear Principal,			
I have been clearly informed o and have told my son / daughter to ta	of the <u>six</u> items listed in the Notice to Parents ake appropriate action.	s (Mar	ch)
	Student Name:		
	Class:		
	Parent's / Guardian's Signature:		

Henrietta Secondary School

Notice to Parents (March)

1. Second Term Uniform Test for Junior Forms (F.1 to F.3)

No. 337 / 23

The Uniform Test for Form 1 and 2 is scheduled from 12th March 2024 to 15th March 2024 (Tuesday to Friday). For Form 3 students, their Uniform Test is scheduled from 11th March 2024 to 15th March 2023 (Monday to Friday). There will be no classes during the Uniform Test Periods. Parents may remind their children to make use of the studying time wisely, so as to achieve their desirable academic grades by having good time management. Some students from Form 1 and 2 are required to attend the Revision Class(es) before the Uniform Test, parents may refer to the corresponding "Notice to Parents" issued earlier.

Parents and students are advised to pay attention to the following arrangements.

Form 1

Time	12/3 (Tue)	13/3 (Wed)	14/3 (Thur)	15/3 (Fri)
08:00 - 08:40		Morning Asser	nbly / Announcen	nents
08:40 - 09:20	Integrated Science	(deography History		Citizenship, Economics and Society
09:20 - 09:40		I	Recess	
09:40 - 10:10		F	Revision	
10:10 – 11:25	English Language	Mathematics	Chinese Language	Chinese History (Exam ends at 10:45a.m.)

Form 2

Time	12/3 (Tue)	13/3 (Wed)	14/3 (Thur)	15/3 (Fri)	
08:00 - 08:40		Morning Asser	mbly / Announcen	nents	
08:40 - 09:20	Geography	History	Chinese History	Life and Society	
09:20 - 09:40	Recess				
09:40 - 10:10	Revision				
10:10 - 11:25	English Language	Chinese Language	Mathematics	Integrated Science (Exam ends at 10:45 a.m.)	

Form 3

Time	11/3 (Mon)	12/3 (Tue)	13/3 (Wed)	14/3 (Thur)	15/3 (Fri)
08:00 - 08:40	Morning Assembly / Announcements				
08:40 - 09:20	Physics	History	Chemistry	Chinese History	Biology
09:20 - 09:40		Recess			
09:40 - 10:10			Revision		
10:10 - 11:25	Mathematics	Chinese Language	English Language	Life and Society (Exam ends at 10:45 a.m.)	Geography (Exam ends at 10:45 a.m.)
					F.3 Visit Activity (10:45a.m. – 1:45p.m.)

Note:

The test time allowed for Chinese Language, Mathematics and Form 3 English Language is 70 minutes. 60 minutes of test time applies to English Language for Form 1 and 2 students. Other subjects take 35 minutes each.

2. <u>Life-wide Learning Days</u>

No. 338 / 23

The Life-wide Learning Days are from 25th March 2024 (Monday) to 27th March 2024 (Wednesday). Please refer to the corresponding Parents' Notice issued later for the details.

3. Easter Holidays and Ching Ming Festival

No. 339 / 23

- (1) The Easter holidays are from 28th March 2024 (Thursday) to 6th April 2024 (Saturday). Ching Ming Festival is on 4th April 2024 (Thursday). All classes will be resumed on 8th April 2024 (Monday).
- (2) Additional classes are arranged for some classes during the Easter Holidays. Please refer to the timetable in the corresponding Parents' letter to be issued.

4. Blood Donation Day

No .340 / 23

Blood Donation Day will be held on 20th March 2024 (Wednesday) in the school hall which is run by Hong Kong Red Cross. All staff and students are welcome to join. Students must be aged 16 or above for blood donation. First time donors under 18 are required to obtain their parent's consent.

The SFO has issued the subsidy by the end of January/early February 2024 to students who are confirmed to be eligible for the respective Schemes applied and the students who have submitted the prefilled E- Form or Pre-printed "Household Application Form for Student Financial Assistance Schemes" for 2023/24 school year and successfully passed the means-test. The payment will be credited to the bank account provided by eligible applicants by auto-pay. The legends "TA" (for School Textbook Assistance), "SIA" (for Subsidy for Internet Access Charges) or "STS" (for Student Travel Subsidy) will normally be shown in the bank passbook or bank statement to indicate the transactions. The SFO will acknowledge receipt of applications by means of SMS through applicants' Hong Kong mobile phone numbers. If the posting fails, the Student Finance Office will notify the applicants individually in writing.

The SFO is tentatively scheduled to issue the School Textbook Assistance, Student Travel Subsidy and Subsidy for Internet Access Charges for the next installment of this school year at the end of February. Should parents have any enquiries, please call the Hotline of Student Finance Office at 2802 2345.

6. Important Dates for School Events

No. 342 / 23

	Date	Event
1	11 th March – 15 th March (Monday to Friday)	F.3 Uniform Test
2	12 th March to 15 th March (Tuesday to Friday)	F.1 – F.2 Uniform Test
3	25 th March – 27 th March (Monday to Wednesday)	Life-wide Learning Days
4	10 th April (Wednesday)	Polling Day for Parent Manager
5	26 th April (Friday)	Singing Contest Finals

HENRIETTA SECONDARY SCHOOL 顯 理 中 學



地址:香港北角城市花園道2號 電話:2570 1466 傳真:2503 4603

三月份校長家書及家長通知書

親愛的家長:

曾經在某個臉書群組看到一個爸爸的留言說道:「社會服務?有時間都讀好書先啦!」。 的確,在香港一切皆由現實出發,讓孩子先做好份內事才考慮服務他人,也是無可厚非。但 家長有沒有想過,孩子往往在服務之中找到讀好書的理由?當耶穌被問及如何得著永生時, 祂給我們一個新挑戰一要愛鄰舍如己。從那時開始,「*誰是我的鄰舍?」*激發了無數創見。格 林利夫(Robert Greenleaf) 提出的僕人式領導便是其中之一。他的意念值得我們反思,「社會 服務」應該是一種以培養服務精神來裝備孩子領導能力的課程。在顯理,我們甚至期望孩子 在參與社會服務中建立使命人生,並持續反思「*誰是我的鄰舍?*」,或者更感性一點:「*是誰* 打動我心?」。數天前,我們收到一位社區人士公開表達對顯理孩子的欣賞, 這是對我們一眾師生過去努力的肯定 (請透過掃描旁邊的二維碼了解詳盡內 容)。不少人窮一生的精力只為站在金字塔的頂端,我們卻盡眾師生的努力建 立孩子作僕人領袖。

新時間表的實施

鑑於社會近期對青少年精神健康的關注,經老師商討後,我們決定更新時間表,以增加 孩子的休息時間,並於放學前加入班主任時間,讓老師有更多機會了解孩子的校園生活。我 曾在一月份的校長家書中通知大家,新時間表將於本學年三月實施,由於我們需要預留時間 讓班主任與學生商討善用班主任課的細節,我們會將新時間表的實施日期延後至4月8日(即 復活節假期後第一天)。新時間表的設定可參閱附件通告。

《*鄰舍守望*》最後準備

以服務學習為主題的新活動《鄰舍守望》將於三月下旬(復活節假期前)進行,各活動已 進入最後預備階段。無論你的孩子參與的是海外服務還是本地學習,我邀請你鼓勵孩子珍惜 這次由老師用心安排的學習經歷。如你的孩子在其中參與海外服務活動,你將被邀請出席出 發前簡介會。由於這並非一般旅遊活動,而是讓孩子從服務中建立人生使命的重要學習活動, 為讓家長更了解整個活動的學習內容及注意事項,請家長務必盡量抽空出席。

《追夢者計劃》第一個音樂專輯

在辦學團體香港浸信教會的支持下,《追夢者計劃》其中一個學生計劃 - Horizon Busking Team 已將他們的創作歌曲製作成音樂專輯並上載到各音樂 平台。誠邀每位「追夢的顯理人」透過掃描二維碼,進入各平台支持並欣賞孩 子的努力成果。



交流與代禱

這個月份我正與中六的家長共進早餐,與他們同行及為他們正面對 DSE 的孩子打氣。 如對上述內容有任何意見,或者有任何代禱事項想讓我知道,歡迎發送電子郵件至 nhy@henrietta.edu.hk,希望能聽到你們的想法。

你的校長 吳浩然 2024年2月28日

校訓:信 变 忠 誠



顯理中學 三月份 家長通知書

(一) 中一級至中三級下學期統一測驗

337 / 23 號

中一及中二級之統測定於三月十二日至十五日 (星期二至五)舉行,中三級統測則定於三月十一日至十五日(星期一至五)舉行。測驗各天沒有課堂,請貴家長留意,並督促貴子弟妥善分配時間,留家溫習,勤奮用功,以考取佳績。中一、二部份同學須在統測前參與溫習班,詳情見有關家長通知書。

以下為各級之統測安排,敬請留意:

中一級

時間	12/3 (二)	13/3 (三)	14/3 (四)	15/3 (五)		
08:00 - 08:40		早會/宣佈				
08:40 - 09:20	綜合科學 地理 歷史 公民		科學 地理 歷史			
09:20 - 09:40		小息				
09:40 - 10:10		溫習				
10:10 - 11:25	英國語文	數學	中國語文	中國歷史 (10:45 a.m.完結)		

中二級

時間	12/3 (二)	12/3 (二) 13/3 (三) 14/3 (四)		15/3 (五)			
08:00 - 08:40		早會 / 宣佈					
08:40 - 09:20	地理	地理 歷史		生活與社會			
09:20 - 09:40		小息					
09:40 - 10:10	温 習						
10:10 - 11:25	英國語文	中國語文	數學	綜合科學 (10:45a.m. 完結)			

中三級

時間	11/3 (-)	12/3 (二)	13/3 (三)	14/3 (四)	15/3 (五)	
08:00 - 08:40		早會 / 宣佈				
08:40 - 09:20	物理	歷史	化學	中國歷史	生物	
09:20 - 09:40		小 息				
09:40 - 10:10		温習				
10:10 - 11:25	數學	中國語文	英國語文	生活與社會 (10:45 a.m.完結)	地理 (10:45 a.m.完結	
	•	•		•	中二条觀活動	

中三參觀活動 (10:45a.m.-1:45p.m.)

註:

中文科、數學科及中三級英文科之測驗時間為70分鐘,中一級、中二級之英文測驗時間為60分鐘,其他科目之測驗時間為35分鐘。

(二) 全方位學習日

338 / 23 號

二零二四年三月二十五至二十七日(星期一至三)為全方位學習日,各班級的活動詳情請參閱 稍後發出的有關全方位學習日之家長通知書。

(三) 復活節及清明節假期事宜

339 / 23 號

- (1) 三月二十八日(星期四)至四月六日(星期六)為復活節假期。四月四日(星期四)為清明節。四月八日(星期一)照常上課。
- (2) 個別班級在復活節期間有增潤學習課,請稍後參閱有關增潤學習課時間之家長信。

(四) 捐血日

340 / 23 號

本校於二零二四年三月二十日(星期三)在林王文馨堂舉行捐血活動,當日活動由香港紅十字會同工負責。歡迎教職員工友及學生參與,十六歲或以上的同學可以參加捐血活動(十八歲以下而首次捐血的同學則需獲得家長同意才可參加)。

學生資助處已於 2024 年 1 月底/2 月初發放學校書簿津貼、學生車船津貼及上網費津貼給在限期前已遞交資格證明書給學生資助處的學生及已遞交 2023/24 學年預填或預印的「學生資助計劃綜合申請表格」並成功通過入息審查的申請人。款項以自動轉帳方式存入申請表格或資格證明書上填報的銀行戶口內。申請人的銀行存摺或月結單顯示的過帳代號一般是"TA"(學校書簿津貼)、"SIA"(上網費津貼)或"STS"(學生車船津貼)。若遞交資格證明書的學生家長已提供香港流動電話號碼,學生資助處會發出短訊,讓其得悉有關過帳資料。如未能成功過帳,學生資助處會以書面個別通知。

學生資助處暫定 2 月底發放本學年下一期的書簿津貼、車船津貼和上網費津貼,家長如有查詢,請致電在職家庭及學生資助事務處之查詢熱線: 2802 2345

(六) 重要活動日期

342 / 23 號

	日 期	事項
1	11-15/3 (星期一至五)	中三級統測
2	12-15/3 (星期二至五)	中一及中二級統測
3	25-27/3 (星期-至三)	全方位學習日
4	10/4 (星期三)	「家長校董選舉」投票日
5	26/4 (星期五)	歌唱比賽決賽

時間表:

	星期一	星期二	星期三	星期四	星期五
上午 8:00	11. 885 .1 300	11. 45 . 1 349		多元學習	
-上午 8:15	收集功課	收集功課			
上午 8:15 -上午 8:35	升旗禮	操場集隊	1	收集功課 / 宣依	ħ
上午 8:35				T	
上午 0:35 -上午 9:10					
上午 9:10					
上午 9:45 -上午 9:45					
上午 9:45					
-上午 10:20					
上午 10:20				1	
-上午 10:40			小息		
上午 10:40					
-上午 11:15					
上午 11:15					
-上午 11:50					
上午 11:50		<u>l</u>	t- mit		
-下午 1:00			午膳		
下午 1:00					
-下午 1:35					
下午 1:35					
-下午 2:10					
下午 2:10			小息		
-下午 2:25		l I		1	
下午 2:25					
-下午 3:00					
下午 3:00 -下午 3:35					
下午 3:35 -下午 3:45			班主任節		
- r T 3:40			•		